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Protokół Nr 10/2019  

z posiedzenia Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Rzepinie  

w dniu 25 listopad 2019r. o godz. 13:30 

 

  

Obecni radni:            

1. Depczyński Kazimierz         

2. Gajda-Cikota Anna 

3. Komar Eugeniusz 

4. Kramarzewska Krystyna 

5. Nowak Wioletta 

 

 Przewodnicząca Komisji Społecznej Krystyna Kramarzewska otworzyła posiedzenie 

komisji witając wszystkich przybyłych, informując jednocześnie, iż porządek posiedzenia 

przedstawia się następująco: 

1. Ochrona przeciwpożarowa na terenie Gminy Rzepin – informacja Komendanta Gminnego       

     ZOSP w Rzepinie. 

2.  Opiniowanie projektów uchwał, przygotowanych na sesję Rady Miejskiej w Rzepinie, która  

     odbędzie się w dniu 28.11.2019r. 

3. Sprawy różne. 

 

Pkt 1. Ochrona przeciwpożarowa na terenie Gminy Rzepin – informacja Komendanta 

Gminnego ZOSP w Rzepinie. 

Komendant Gminnego ZOSP w Rzepinie Pan Ryszard Rybowiak przedstawił informację w 

powyższym temacie. 

 W dalszym ciągu działa w naszej gminie 5 jednostek typu „S” w tym dwie  należą do 

Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego – OSP z Rzepina oraz OSP z Kowalowa. W 5 

jednostkach skupionych jest ponad 103 druhów w tym  76 osób mogących brać udział w 

czynnych akcjach ratowniczo gaśniczych. Ponadto do OSP należy 5 członków wspierających i 

22 członków honorowych. Młodzieżowa Drużyna Pożarnicza działa tylko w Rzepinie. W celu 

utrzymania gotowości operacyjnej i technicznej, naprawiane są uszkodzone sprzęty i 

systematycznie uzupełniane są środki takie jak sorbent i środki pianotwórcze.  

W okresie sprawozdawczym na terenie gminy zanotowano – 215 zdarzeń, w tym 141 pożary, 74 

miejscowych zagrożeń. Największą przyczyną powstawania miejscowych zagrożeń były wady i 
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niewłaściwa eksploatacja urządzeń elektrycznych grzewczych i kominowych, niezachowanie 

zasad bezpieczeństwa w ruchu środków transportu, nietypowe zachowanie się zwierząt, owadów 

stwarzających zagrożenie, silne wiatry i huragany i intensywne opady deszczu podczas 

gwałtownych burz.   

Warto zwrócić uwagę na szybki czas reagowania miejscowych jednostek co widać było przy 

wielu pożarach i zdarzeniach. Ciągła gotowość strażaków gwarantuje szybkość i skuteczność 

prowadzonych akcji ratowniczo-gaśniczej. Wejście jednostek jest krótsze o czasu 

przewidywalnego w regulaminie. 

Należy zwrócić uwagę na fakt, że większa część samochodów będących na wyposażeniu 

charakteryzuje się dużym stopniem wyeksploatowania. Prowadzone w ciągu ostatnich lat 

naprawy i remonty pochłonęły sporą część środków budżetowych. Konieczna jest sukcesywna 

wymiana wyeksploatowanych i awaryjnych samochodów gaśniczych, szczególnie w grupie 

samochodów średnich. 

 Przewodnicząca Komisji Społecznej Krystyna Kramarzewska zwróciła się z pytaniem 

kto jest władny do kontroli właścicieli posesji czy jest palone, czy to straż pożarna czy policja.  

 Burmistrz Sławomir Dudzis odniósł się do pytania Pani Przewodniczącej informując, iż 

taką władzę posiada policja i ewentualnie Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska. 

Radny Kazimierz Depczyński poruszył temat związany z wypłatą ekwiwalentu za wyjazd dla 

strażaków, stawka godzinowa nie była podnoszona od kilku lat, natomiast w gminach ościennych 

stawki są dużo wyższe jak w naszej gminie, informuje radny Depczyński. 

 Komendant ZOSP w Rzepinie Pan Ryszard Rybowiak odniósł się do tematu poruszonego 

przez radnego Kazimierza Depczyńskiego informując, że w najbliższych dniach odbędzie się 

spotkanie zarządu gminnego OSP, na którym będzie poruszany ten temat. Obecna stawka wynosi 

15 zł za godzinę dodał Komendant Gminnego ZOSP w Rzepinie.  

  O zabranie głosu poprosiła mieszkanka Rzepina, która czynnie uczestniczy w akcjach 

ratunkowo - gaśniczych, informując iż stawka godzinowa za wyjazd Strażaków na akcję nie była 

podnoszona od 8 lat, natomiast środki, które otrzymują strażacy jako ekwiwalent przeznaczane 

są na zakup rzeczy do straży pożarnej takie jak odzież ochronna, lepsze rękawice, hełmy, pranie 

odzież jak również na sprzęt. 

 Głos zabrał druh Krzysztof Filipowicz, który twierdzi, że duża część pieniędzy którą 

otrzymują strażacy jako ekwiwalent, przekazywana jest na straż aby poprawić bezpieczeństwo 

strażaków, żeby zakupić lepszy sprzęt. 

Na ten cel o którym mówi druh Filipowicz Gmina Rzepin przeznacza środki finansowe,  

powiedział Komendant Ryszard Rybowiak. 
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 Burmistrz Rzepina Sławomir Dudzis dodał, że gmina przekazuje nie małe środki 

finansowe dla straży i rok rocznie środki te są zwiększane a dodatkowo praktycznie co roku 

kupowane są samochody dla straży. Dwa lata temu zakupiono samochód dla OSP w Kowalowie, 

rok temu został zakupiony samochód dla OSP w Sułowie. 

 

Pkt 2.  Opiniowanie projektów uchwał, przygotowanych na sesję Rady Miejskiej w 

Rzepinie, która odbędzie się w dniu 28.11.2019r. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej omówiła Pani Małgorzata Barwińska 

Skarbnik Gminy Rzepin. 

Zwiększa się łączną kwotę planowanych dochodów o kwotę: 829.320,00 zł w tym: 

Zwiększa się dochody bieżące o kwotę: 91.320,00 zł w rozdziale 70004 § 0920 Wpływy z 

pozostałych odsetek o kwotę: 15.000,00 zł, w rozdziale 80101 § 0830 Wpływy z usług o kwotę: 

60.000,00 zł, w rozdziale 80120 § 2030 Dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na 

realizację własnych zadań bieżących gmin (związków gmin, związków powiatowo-gminnych). 

Środki z dotacji celowej Ministerstwa Obrony Narodowej na realizację zadania polegającego na 

zakupie indywidualnego pakietu wyposażenia mundurowego ucznia "klasy mundurowej" w 

2019 roku o kwotę: 16.320,00 zł 

Zwiększa się dochody majątkowe o kwotę: 738.000,00 zł w tym w rozdziale 60016 § 6350 Środki 

otrzymane z państwowych funduszy celowych na finansowanie lub dofinansowanie kosztów 

realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek sektora finansów publicznych. Środki 

otrzymane z Funduszu Dróg Samorządowych na zadanie pn. "Przebudowa ulicy Dworcowej w 

Rzepinie" o kwotę: 738.000,00 zł 

Zwiększa się łączną kwotę planowanych wydatków o kwotę: 829.320,00 zł w tym: 

Zwiększa się wydatki bieżące o kwotę: 481.879,82 zł w rozdziale 70004 § 4300 Zakup usług 

pozostałych (zmiany dotyczą zadań wykonywanych przez ZAMK) o kwotę: 15.000,00 zł, w  

rozdziale 80101 § 4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników (dotyczy szkoły w 

Kowalowie) o kwotę: 180.000,00 zł, w rozdziale 80101 § 4300 Zakup usług pozostałych (zapłata 

za dożywianie w Kowalowie) o kwotę: 60.000,00 zł, w rozdziale 80113 § 4300 Zakup usług 

pozostałych (przewozy szkolne) o kwotę:17.400,00 zł, w rozdziale 80120 § 4010 Wynagrodzenia 

osobowe pracowników kwota: 140.201,00 zł, 

§ 4110 Składki na ubezpieczenia społeczne kwota: 22.900,82 zł, § 4210 Zakup materiałów i 

wyposażenia kwota: 2.057,00 zł, § 4300 Zakup usług pozostałych kwota: 12.000,00 (dotyczy ZS 

w Rzepinie). Razem: 177.158,82 zł, w rozdziale 80120 § 4210 Zakup materiałów i wyposażenia. 
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Środki z dotacji celowej Ministerstwa Obrony Narodowej na realizację zadania polegającego na 

zakupie indywidualnego pakietu wyposażenia mundurowego ucznia "klasy mundurowej" w 

2019 roku o kwotę: 16.320,00 zł. Wkład własny do zadania: 4.080,00 zł. Razem: 20.400,00 zł, 

w rozdziale 85505 § 4210 Zakup materiałów i wyposażenia o kwotę: 7.000,00 zł, w rozdziale 

90004 § 4210 Zakup materiałów i wyposażenia. Fundusz sołecki – Sołectwo Starościn o kwotę: 

921,00 zł, w rozdziale 92109 § 4210 Zakup materiałów i wyposażenia. Fundusz sołecki – 

Sołectwo Starków o kwotę: 4.000,00 zł. 

Zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę: 2.746.800,00 zł w tym: w rozdziale 01010 § 6050 

Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. Budowa sieci wodociągowej w Kowalowie: ul. 

Rzepińska, ul. Kolejowa, ul. Słoneczna (projekt) o kwotę: 51.000,00 zł, w rozdziale 60016 § 

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. "Przebudowa ulicy Dworcowej w 

Rzepinie". Środki otrzymane z Funduszu Dróg Samorządowych o kwotę: 738.000,00 zł. Środki 

własne do zadania o kwotę: 1.957.800,00 zł. Razem: 2.695.800,00 zł 

 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na terenie gminy Rzepin przedstawiła Pani Małgorzata Barwińska Skarbnik 

Gminy Rzepin. 

W przedstawionym projekcie uchwały proponuje się podniesienie stawek podatku od środków 

transportowych na terenie Gminy Rzepin o 1,8% w stosunku do roku 2019. Po podjęciu 

proponowanej uchwały prognozowana kwota będzie wyższa o około 6.850,00 zł w stosunku do 

roku bieżącego. 

 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 

2020-2022 omówił Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Rzepinie Pan Sławomir Karatysz 

informując, iż obowiązek podjęcia uchwały wynika ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r.                                  

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Poprzedni Program Wspierania Rodziny                     

w gminie Rzepin opracowano na lata 2017-2019. Program ten został przyjęty Uchwałą                         

Nr XXVII/208/2017 Rady Miejskiej w Rzepinie z dnia 20 stycznia 2017 r., który obowiązuje 3 

lata. Celem programu jest przywracanie rodzinom zdolności do przezwyciężenia ich problemów 
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opiekuńczo wychowawczych przy współpracy samorządu, organizacji pozarządowych i innych 

instytucji zajmujących się rodziną. 

 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Rzepin z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 r. przedstawiła 

Pani Aleksandra Zielińska Kierownik Referatu Rozwoju i Promocji. 

Współpraca z organizacjami pozarządowymi jest ustawowym obowiązkiem gminy jako 

samorządu. Obowiązek taki nakłada na gminę ustawa o samorządzie gminnym w art. 7 ust. 1 

pkt. 19. Szczegółowo sferę współpracy organów administracji publicznej z organizacjami 

pozarządowymi określa ustawa o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Przedłożony projekt Programu współpracy Gminy Rzepin z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 rok powstał po dokonaniu analizy 

programu za rok poprzedni oraz został poddany konsultacjom społecznym zgodnie z odrębnymi 

przepisami. 

 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Drzeńsko, obręb Drzeńsko, gm. 

Rzepin przedstawiła Pani Joanna Pych Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 

Nieruchomościami informując iż, w przedstawionym projekcie uchwały proponuje się 

przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

miejscowości Drzeńsko. Granice obszaru objętego niniejszą uchwałą, zostały przedstawione na 

załączniku mapowym. 

 Radny Eugeniusz Komar poprosił o informacje kiedy będzie przygotowywany plan 

zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Lubiechnia Wielka. 

 Pani Joanna Pych Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomościami 

odpowiedziała, że taki plan jest w trakcie opracowywania, powinien być gotowy do końca roku  

dodał Pani Pych. 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
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Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rzepin przedstawiła Pani Joanna Pych 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomościami informując, iż przedstawiony 

projekt uchwały zakłada wyrażenie zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

oznaczonej numerem ewidencyjnym 120 o pow. 0,1270 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym 

Rzepin, z przeznaczeniem na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych 

- działki o nr 119, 121/2 obręb  Rzepin oraz działki o nr 667/2, obręb Lubiechnia Wielka. 

 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie przetargu 

nieograniczonego nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Rzepin 

przedstawiła Pani Joanna Pych Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 

Nieruchomościami informując, iż przedstawiony projekt uchwały zakłada wyrażenie zgody na 

sprzedaż w trybie przetargu nieograniczonego, nieruchomości niezabudowanej o powierzchni 

0,3000 ha, położonej w Sułowie, stanowiącej własność Gminy Rzepin. 

 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia trzyletniego Liceum 

Ogólnokształcącego im. Stanisława Staszica w Rzepinie w czteroletnie Liceum 

Ogólnokształcące im. Stanisława Staszica w Rzepinie przedstawił Dyrektor ZEAS w Rzepinie 

Pan Sławomir Kulczyński informując, iż przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe 

przekształciły trzyletnie licea ogólnokształcące w czteroletnie. 

Wprowadzono także wobec organów prowadzących szkoły obowiązek stwierdzenia 

przekształcenia w terminie do dnia 30 listopada 2019 r. Uchwała ma charakter jedynie 

deklaracyjny. 

 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Pkt 3. Sprawy różne. 

 Obecna na posiedzeniu komisji Pani Danuta Mejza Prezes Oddziału Związku 

Nauczycielstwa Polskiego zwróciła się z pytaniem dotyczącej kwoty jak została po strajku 
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nauczycieli, którzy mieli potrącone wynagrodzenia za udział w strajku. Jak kwota pozostała i na 

jaki cel została przeznaczona? 

 Burmistrz Sławomir Dudzis poinformował, iż w związku z podwyżkami dla nauczycieli 

Gmina z wydatków bieżących pod koniec roku musiała wygospodarować 1.000.000,00 zł na 

podwyżki dla nauczycieli, które zostały zapewnione ustawowo i to właśnie na ten cel zostały 

przekazane te pieniądze. 

 Pani Prezes OZNP poprosiła o podanie kwoty jaka została zaplanowana w budżecie na 

rok 2020 i jakie zostały zawarte środki na dokształcanie nauczycieli. 

 Burmistrz Sławomir Dudzis odpowiedział, że dokładnie rozdziałami nie jest w stanie 

powiedzieć ale w ubiegłym roku budżet na oświatę wynosił 18.000.000,00 zł a w tej chwili jest 

koło 20.000.000,00 zł i to po głębokich cięciach., jest to bardzo duży odsetek dodaje Burmistrz. 

Jeżeli nie brać pod uwagę Ośrodka Pomocy Społecznej w Rzepinie to budżet przeznaczony na 

oświatę to prawie połowa całości budżetu na rok 2020. W związku z tym Gmina ma poważny 

problem, żeby zabezpieczyć te środki. Przepisy zostały wprowadzone odgórnie, natomiast 

środków na to nie ma, w związku z czym istnieje prawdopodobieństwo, że Gmina będzie musiała 

rezygnować z pewnych inwestycji nawet takich, na które otrzymała już dofinansowanie. 

 Kolejne pytanie z jakim zwróciła się Pani Prezes OZNP dotyczyło zabezpieczenia 

środków dla nauczycieli za wychowawstwo w przedszkolach? 

 Burmistrz Rzepina Pan Sławomir Dudzis poinformował, że według naszych interpretacji, 

ustawa dotyczyła podwyżek tylko dla nauczycieli szkół a nie dotyczyła przedszkoli, natomiast 

aby zgodnie z prawem wypłacić te środki, należy podjąć uchwałę a wcześniej zmienić regulamin 

i otrzymać wszystkie potrzebne do tego opinie, jeśli okazałoby się, że źle zinterpretowaliśmy 

przepisy to wypłacimy z wyrównaniem.  

 Pani Prezes OZNP poinformowała, że wspólnie z Dyrektorem ZEAS Panem Sławomirem 

Kulczyńskim wspólnie pracują na nowym regulaminem dodatków i w związku z tym kolejne 

pytanie jakie się narodziło dotyczy możliwości zawarcia w regulaminie wyższych stawek za 

dodatek za opiekuna stażu. Pani Danuta Mejza tłumaczy swoją propozycję tym, iż od 10 lat 

stawka ta nie wzrosła a wynosi 64,00 zł. 

 Burmistrz Rzepina poinformował, że wzrosty płac nauczycieli poszły tak daleko i są już 

na nie złym poziomie. Burmistrzowie nie mieli podwyżki od 21 lat a dodatkowo w roku ubiegłym 

zapewniono im obniżkę 20% i z tego również względu niektórzy nauczyciele zarabiają już blisko 

tego co zarabia Burmistrz a niektórzy zarabiają więcej jak Zastępca Burmistrza. Zdaniem 

Burmistrza w chwili obecnej należałoby się wstrzymać z pewnego rodzaju podwyżkami dla 

nauczycieli. 
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 Radna Wioletta Nowak poprosiła o informacje na jakim etapie prawny jesteśmy z wiedzą 

dotyczącą tematu wypłat podwyżek dla wychowawców w przedszkolach. 

 Burmistrz Sławomir Dudzis powtórzył słowa, które kierował do Pani Prezes OZNP w 

tym samym temacie - według interpretacji przepisów, które weszły w życie nie pozwalają na 

wypłatę zwiększonego dodatku za wychowawstwo w przedszkolach. Podjęte zostały kroki żeby 

to uregulować wewnętrznymi przepisami. 

 Radna Anna Gajda-Cikota odnosząc się do wypowiedzianych przez Burmistrza słów w 

sprawie konieczności rezygnacji z pewnych inwestycji zwróciła uwagę na inwestycje dotyczącą 

skanalizowania miejscowości Kowalów prosząc Burmistrzów aby to jednak nie ta inwestycja 

miała nie dojść do skutku. 

 Rady Kazimierz Depczyński poruszył temat związany z zamknięciem kasy, która 

znajduje się w Urzędzie Miejskim w Rzepinie informując, iż spływają sygnały od mieszkańców 

z prośbą o utrzymanie kasy chociażby raz w tygodniu. 

 Burmistrz Rzepina odpowiedział, że jest szansa na utrzymanie kasy chociażby na pół 

etatu. 

 Przewodnicząca Komisji Społecznej poruszyła temat związany z remontem pomieszczeń 

w internacie, 

 Pani Prezes OZNP w Rzepinie zwróciła się z prośbą o wygospodarowanie pomieszczenia 

w którym mogłaby pracować. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała:                                                                    Przewodniczyła:  

Bernadetta Wąsowicz                                                   Przewodnicząca Komisji Społecznej            

              (-)  Krystyna Kramarzewska 

 

 


